
Avrupa Birliği Bakanı ve Başmüzakereci Egemen Bağış ve Lüksemburg Başbakan 

Yardımcısı ve Dışişleri Bakanı Jean Asselborn Tarafından 11 Nisan 2013 Tarihinde 

Düzenlenen Ortak Basın Konferansı 

 

Avrupa Birliği Bakanı ve Başmüzakereci Sayın Egemen Bağış’ın 11 Nisan 2013 tarihinde 

Lüksemburg’a gerçekleştirdiği ziyaret kapsamında yapılan heyetlerarası görüşmenin ardından 

Lüksemburg Başbakan Yardımcısı ve Dışişleri Bakanı Jean Asselborn ile düzenlenen basın 

konferansında dile getirilen hususlar şunlardır: 

 

Bakan Asselborn: 

 

- 2020 Olimpiyatlarına aday, Türkiye’nin en önemli şehri İstanbul’un iki kıtayı birleştiren bir 

şehir olduğunu ve adaylığımız için başarı dilediğini, 

 

- İkili ilişkilerin çok iyi olduğunu, Sayın Ekonomi Bakanımızın THY doğrudan uçuşlarının 

başlayacağı 25 Haziran’da Lüksemburg’u ziyaret edeceğini, THY uçuşlarının iki ülke 

ekonomisi için de önemli olduğunu, Sonbaharın sonlarına doğru Büyük Dük Henri’nin 

beraberinde bir ticaret heyetiyle Türkiye’yi ziyaret edeceğini ve bunun iki ülke arasındaki ilk 

devlet ziyareti olacağını, 

 

- Türk şirketi Mars Lojistik ile Lüksemburglu ortağı CFL Cargo tarafından geçen yıl hayata 

geçirilen Lüksemburg-Trieste-İstanbul demiryolu-denizyolu kombine bağlantısının çok 

önemli bir proje olduğunu, 

 

- Ülkemizin AB müzakere sürecinde uzun süredir yeni başlık açılamadığını, ancak İrlanda 

Dönem Başkanlığı sırasında Bölgesel Politika başlığının açılacağını umduğunu, 

 

- Lüksemburg’un, bu olumlu gidişatın Litvanya Dönem Başkanlığında da sürmesi için elinden 

geleni yapacağını, bu çerçevede Para Politikası başlığının açılabileceğini, 

 

- Vize kolaylığı konusunda, Lüksemburg’un öğrenciler, işadamları ve sanatçılar için vize 

prosedürlerini kolaylaştırdığını, ancak konunun AB düzeyinde çözülmesi gerektiğini, 

 

- Yargı reformu, iç barış, ifade özgürlüğü gibi konularda seçim ve muhtemel referandum yılı 

olan 2014 öncesinde önemli adımların atılmakta olduğunu gördüklerini ve ülkemizdeki 

demokratikleşme sürecini takdirle karşıladıklarını, 

 

- Dış politikada, İsrail’in politikalarını sık sık eleştirdiğini, ancak ABD Başkanı Obama’nın 

girişimiyle gerçekleşen ve İsrail Başbakanı Netanyahu’nun hem üzüntüsünü dile getirdiği, 

hem de özür dilediği telefon görüşmesinin ardından Türkiye-İsrail ilişkilerinin normalleşme 

sürecine girmesinin çok olumlu bir gelişme olduğunu, 

 

- Türkiye’nin Suriye krizi nedeniyle 220.000 sığınmacıya ev sahipliği yaptığını ve bunun 

büyük bir sorun teşkil ettiğini, 

 

- Lüksemburg’un sığınmacılar için mali yardımda bulunduğunu, BMGK geçici üyesi olarak 

da çatışmaların sona ermesi için ellerinden geleni yapacaklarını, 

 

- BMGK 2013-2014 geçici üyeliği adaylıkları için verdiğimiz desteğe müteşekkir olduklarını, 

Lüksemburg’un da 2015-2016 geçici üyelik adaylığımıza destek vereceğini belirtmiştir. 



Sayın Bakan Bağış, 
 

- İlişkilerin mükemmel olduğunu ve daha da gelişeceğini, 

 

- THY doğrudan uçuşlarının başlamasıyla iki ülkeden daha çok insanın Türkiye ve 

Lüksemburg’u ziyaret etme imkânı bulacağını, 

 

- Resmi temasları öncesinde Lüksemburg şehir merkezindeki Guillaume II meydanında 

gezdiği Timurtaş Onan’ın İstanbul temalı açık hava fotoğraf sergisinden çok etkilendiğini, 

 

- Lüksemburg’un BMGK adaylığını güçlü biçimde desteklediğimizi, zira uluslararası 

konulardaki vizyonuna ve muhakeme yeteneğine güvendiğimizi, 

 

- Yıl sonuna doğru Büyük Dük’ün ülkemizi ziyaret edecek olmasının büyük önem arz ettiğini, 

 

- Ziyaretinin esas nedeninin, Lüksemburg Hükümeti ve halkına AB üyelik sürecimize 

verdikleri destek için teşekkür etmek olduğunu, 

 

- İrlanda dönem başkanlığında Bölgesel Politika başlığının açılmasını beklediğimizi ve bu 

başlığın açılmasının ülkemizdeki bölgelerarası eşitsizliğin azaltılması için de yararlı olacağını, 

 

- Fransa’nın engellediği Para Politikası başlığının da kolayca açılabileceğini düşündüğünü, 

zira Türkiye’nin bu konuda çok iyi bir noktada bulunduğunu, bu nedenle Fransa’nın ikna 

edilmesi hususunda Lüksemburg’un yardımını rica ettiğimizi, 

 

- Kıbrıs sorununun, AB ile Türkiye arasındaki ilişkilerde “önyargı”dan sonra en büyük sorun 

olduğunu, 

 

- Kıbrıs sorununun GKRY’nin AB’ye üye olmasını engellemediğini, dolayısıyla sorunun 

çözümünün Türkiye’nin üyeliği için önkoşul olmasının da kabul edilemeyeceğini, 

 

- Yeni liderlikten ümitli olduğunu, çünkü Başkan Anastasiades’in 2004 yılında Annan 

Planı’nı desteklediğini, 

 

- GKRY’nin ekonomik olarak güç bir durumda bulunduğunu, bu nedenle kendilerine 

sunduğumuz “limanlar ve hava sahası karşılığında Ercan Havalimanı” önerisinin onlar için 

faydalı olacağını, 

 

- Türkiye-İsrail ilişkilerinin normalleşmesine yönelik ifadeleri için Asselborn’a teşekkür 

ettiğini, 

 

- Türkiye’nin İsrail’i tanıyan Müslüman çoğunluğa sahip ilk ülke olduğunu ve diğer 

Müslüman ülkeleri de bu yönde ikna etmeye çalıştığını, 

 

- Sürecin 3 ayaklı olduğunu, özürle ilk aşamanın tamamlandığını, tazminat görüşmelerine de 

başlandığını, İsrail’in Gazze ablukasını kaldırmaya yönelik girişimlerinin de başladığını, 

 

- Vize konusunda, AB’ye aday bir ülkenin vatandaşı olup da halen vize muafiyetinden 

yararlanamayan tek halkın Türk halkı olduğunu, ticaretinin % 40’ını AB ülkeleriyle yapan 

NATO üyesi bir ülke için bunun kabul edilemez olduğunu dile getirmiştir. 



Bakan Asselborn, AB süreciyle ilgili sorulara cevaben, 
 

- Sürecin arzu edilen şekilde ilerlemesi için tüm tarafların siyasi iradesinin gerekli olduğunu, 

 

- Lüksemburg’un Türkiye’nin AB üyeliğini tamamen desteklediğini ve reform sürecinin 

devam etmesi gerektiğini, 

 

- Vize sorununun çözülmesi ve Türk vatandaşlarına vize muafiyetinin getirilmesi gerektiğini, 

ancak Geri Kabul Anlaşması’nın da şart olduğunu, 

 

- Kıbrıs sorununda, “limanlar ve hava sahası karşılığında Ercan Havalimanı” önerimizin 

olumlu bir adım olduğunu, 

 

- AB’nin Fransa ve AFC’den ibaret olmadığını, 

 

- Türkiye’nin üye olduğu bir AB’nin, Türkiyesiz bir AB’den daha güçlü olacağını, 

 

- Ülkemizin Batı ile İslam Dünyası arasında çok önemli bir rol oynayabileceğini, 

 

- Türkiye halkının, Müslüman hayat tarzı ile AB hayat tarzının uyumlu olduğunu 

gösterebileceğini, 

 

- Türkiye’nin üyeliğinden iki tarafın da kazançlı çıkacağını, 

 

- Dolayısıyla AB bir noktada müzakerelere devam etmeme kararı alırsa çok yazık olacağını 

belirtmiş, 

 

- Avrupa’daki mali krizin Türkiye’ye yönelik yaklaşımda değişime yol açıp açmadığına 

yönelik soruya ise, krizin böyle bir değişime neden olduğunu düşünmediği şeklinde yanıt 

vermiştir. 

 

 

Sayın Bakan Bağış, 

 

- Krizin AB’nin Türkiye’nin önemi konusunda gözünü açmasını sağladığını, 

 

- Avrupa’nın genç ve dinamik işgücümüze ihtiyaç duyduğunu, 

 

- Ekonomimizin çok iyi durumda olduğunu, birçok çokuluslu firmanın Avrupa ve Orta Doğu 

merkezlerini İstanbul’a taşıdığını, 

 

- OECD öngörülerine göre 2050 yılında Türkiye’nin dünyanın ilk 10 ekonomisi arasında 

gireceğini, Avrupa’nın ise en büyük ikinci ekonomisi olacağını, 

 

- 2020 yılında Olimpiyatları düzenlemeyi, Cumhuriyetin 100. yılı olan 2023’te ise AB üyesi 

olmayı hedeflediğimizi dile getirmiştir. 


